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PROTOKÓŁ Nr V/2024 
 

piątej sesji Rady Miejskiej w Jezioranach, 

odbytej w dniu 20 września 2024 roku  

w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Jezioranach 
 

Pan Jacek Ciborski – Przewodniczący Rady Miejskiej w Jezioranach powitał 

wszystkich przybyłych na V Sesji IX kadencji Rady Miejskiej w Jezioranach. 

 

Następnie otworzył V Sesję Rady i oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie  

w posiedzeniu uczestniczy 12 Radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego  

15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji –  

lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Lista obecności gości stanowi załącznik nr 7 do protokołu  

 

        Na sekretarza obrad powołany został Radny Konrad Kłos. 

    

Obrady rozpoczęto o godz. 11.00 zakończono o godz. 12.30. 

 

Ad. 1. Otwarcie i akceptacja porządku obrad. 

 

Pan Jacek Ciborski – Przewodniczący Rady: „Witam Państwa na V Sesji Rady Miejskiej  

w Jezioranach. Witam zaproszonych gości: Pana Burmistrza, Panią Vice burmistrz. Witam 

Kierownika Posterunku Policji w Jezioranach, Pana nadkomisarza Michała Rolikowskiego. 

Mamy quorum dzisiaj 12 Radnych możemy podejmować prawomocnie uchwały.  

Na sekretarza dzisiejszych obrad powołuję Pana Kłosa. Zaczynamy, akceptacja porządku 

obrad, każdy zapoznał się.”  

 

1. Otwarcie i akceptacja porządku obrad.  

2. Podjęcie uchwał w sprawie:  

1) przyjęcia planu nadzoru nad klubami dziecięcymi,  

2) zaopiniowania projektu Audytu krajobrazowego województwa warmińsko – 

mazurskiego,  

3) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jeziorany na lata 2024 - 2036,  

4) zmian w budżecie gminy na 2024 rok.  

3. Sprawozdanie Burmistrza z działalności między sesjami.  

4. Wolne wnioski i zapytania. 
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Ad.2. Podjęcie uchwał w sprawie 

 

1) przyjęcia planu nadzoru nad klubami dziecięcymi, 

 

Przewodniczący Rady: „Przejdźmy teraz do punktu 2, przyjęcie uchwał w sprawie. Pierwsze 

będzie przyjęcie planu nadzoru nad klubami dziecięcymi. Proszę przedstawiciela Urzędu 

Miejskiego Pana Kiljana o powiedzenie kilku słów.” 

 

Pan Krzysztof Kiljan – inspektor ds. oświaty: „Proszę Państwa w dniu 5 września 2024 do 

rejestru klubów dziecięcych i żłobków prowadzonych przez Burmistrza został wpisany klub 

dziecięcy, który będzie prowadzony w Niepublicznym Przedszkolu. „Tęczowy Zakątek” przy 

ulicy Konopnickiej i w związku z tym należy przyjąć plan nadzoru zgodnie z przedstawioną 

Państwu uchwałą.” 

 

Przewodniczący Rady: „Czy ktoś ma pytania do Pana Krzysztofa? Jeżeli nie, to przeczytam 

projekt uchwały.” 

 

Następnie Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady: „Przejdźmy do głosowania. Proszę Radnych o oddanie głosu. Mamy 

ten program, mamy nową E-Sesję i dzisiaj będziemy metodą prób i błędów.” 

 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 12 głosów "za"                 

(Imienny wykaz wszystkich głosowań stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 

 

Rada podjęła uchwałę Nr V/23/24 

w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad klubami dziecięcymi, 

która stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady: „Uchwała została przyjęta. Przejdźmy teraz do zaopiniowania 

projektu audytu krajobrazowego Województwa Warmińsko-Mazurskiego. Proszę 

przedstawiciela Gminy o krótką informację.” 

 

2) zaopiniowania projektu Audytu krajobrazowego województwa warmińsko – mazurskiego, 

 

Pan Piotr Weraksa – Kierownik Budownictwa, Rozwoju Gospodarczego i Spraw 

Lokalowych: „Szanowni Państwo tak, jak na Komisjach przedstawiałem jest to projekt 

uchwały zaopiniowania projektu Krajobrazowego województwa Warmińsko – Mazurskiego. 

W procedurze Zarząd Województwa, przedłożyli projekt audytu do uchwalenia przez Sejmik 

Województwa i też do opinii dla Radnych. Sam audyt jest identyfikacją krajobrazu, 

występujący na obszarze całego województwa, określa ich charakter oraz ocenia wartości. 

Rekomendacje i wnioski odnoszą się do walorów przyrodniczych, kulturowych oraz 

krajobrazu stanowią zestaw wytycznych i postulatów. Audyt Krajobrazowy jest aktem 

planowania przestrzennego, nie jest aktem prawa miejscowego w przedstawionym projekcie, 

tylko należy nadmienić, że z punktu widzenia projektu Województwa na obszarze Gminy 

Jeziorany nie występują krajobrazy liniowe. Dziękuję.” 
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Przewodniczący Rady: „Chciałbym przypomnieć, że na Komisjach dyskutowaliśmy na temat 

tego planu. Radni zadawali pracownikowi na temat tego planu pytania i jeżeli teraz jeszcze 

ktoś ma jakieś pytanie do Pana, to proszę. Nie widzę, to proszę Pana Konrada o przeczytanie 

projektu uchwały.” 

 

Radny Konrad Kłos odczytał projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady: „Proszę Państwa Radnych o przystąpienie do głosowania.” 

 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 12 głosów "za"                 

(Imienny wykaz wszystkich głosowań stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 

 

Rada podjęła uchwałę Nr V/24/24 

w sprawie zaopiniowania projektu Audytu krajobrazowego  

województwa warmińsko – mazurskiego, 

która stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady: „Uchwała została przyjęta. Przejdźmy teraz do następnej zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jeziorany na lata 2024 – 2036. Pragnę 

przypomnieć, że Pani Skarbnik omawiała na Komisjach cały program finansowy Gminy, więc 

każdy z Radnych jest zaopatrzony w wiedzę, ale zanim przejdziemy do głosowania musimy 

podjąć głosowanie nad autopoprawką do projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Jeziorany na lata 2024 – 2036. Kto z Państwa Radnych jest za 

przyjęciem tej autopoprawki?” 

 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 12 głosów "za"                 

(Imienny wykaz wszystkich głosowań stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 

 

Przewodniczący Rady: „Autopoprawka została przyjęta. Proszę Pana Przewodniczącego  

o przeczytanie projektu tej uchwały.” 

 

3) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jeziorany na lata 2024 - 2036,  

 

Następnie Pan Andrzej Szuwalski – Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady: „Proszę Państwa Radnych o przystąpienie do głosowania.” 

 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 12 głosów "za"                 

(Imienny wykaz wszystkich głosowań stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 

 

Rada podjęła uchwałę Nr V/25/24 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej  

Gminy Jeziorany na lata 2024 - 2036, 

która stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady: „Uchwała została przyjęta.”  
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4) zmian w budżecie gminy na 2024 rok. 

 

Przewodniczący Rady: „Przejdźmy do następnego podpunktu tj. zmian w budżecie gminy na 

2024 rok. Zanim przejdziemy do głosowania nad uchwałą przegłosujmy autopoprawkę do 

projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 rok. Proszę Państwa Radnych 

o oddanie głosu. Proszę Państwa Radnych o przystąpienie do głosowania.” 

 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 12 głosów "za"                 

(Imienny wykaz wszystkich głosowań stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 

 

Przewodniczący Rady: „Autopoprawka została przyjęta. Teraz odczytam projekt uchwały.” 

 

Następnie Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 

 

Przewodniczący Rady: „Czy ktoś jeszcze z Państwa Radnych ma jakieś pytania? Jeżeli nie, to 

proszę o głosowanie.” 

 

Po czym Rada przystąpiła do głosowania w wyniku, którego jednogłośnie - 12 głosów "za"                 

(Imienny wykaz wszystkich głosowań stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 

 

Rada podjęła uchwałę Nr V/26/24 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2024 rok, 

która stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady: „Uchwała została przyjęta. Przejdźmy zatem do punktu 3 naszego 

porządku obrad. Sprawozdanie Burmistrza z działalności między Sesjami. Panie Burmistrzu 

Proszę.” 

 

Ad. 3. Sprawozdanie Burmistrza z działalności między Sesjami. 

Pan Łukasz Szpara – Burmistrz Jezioran: „Dziękuję Panie Przewodniczący, witam 

serdecznie wszystkich Państwa Radnych oraz zaproszonych gości. W szczególności witam 

Pana nadkomisarza Michała Rolikowskiego, który od 1 sierpnia pełni rolę Kierownika 

Posterunku Policji w Jezioranach. Witam także Pana Stanisława Poluszczyka, który od 

sierpnia zasilił kadrę Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Jezioranach, objął stanowisko 

Kierownika ds. technicznych. Także chciałbym powitać Pana Piotra Weraksę, który od  

2 września został Kierownikiem Referatu Budownictwa, Rozwoju Gospodarczego i Spraw 

Lokalowych. Realizacja uchwał Rady Miejskiej w Jezioranach. Rada Miejska w Jezioranach 

Rada Miejska w Jezioranach podczas IV sesji, dnia 19 lipca 2024 roku podjęła uchwały  

w sprawie: 1) przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego miasta i gminy Jeziorany,  

2) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Jeziorany na lata 2024 - 2036, 3) zmian  

w budżecie gminy na 2024 rok. Uchwały zostały przekazane do organów nadzoru w celu 

sprawdzenia ich zgodności z prawem: jedna uchwała do Wydziału Prawnego i Nadzoru 

Warmińsko – Mazurskiego Urzędu Wojewódzkiego w Olsztynie, dwie uchwały do 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie. Uchwała w sprawie zmian w budżecie gminy 

na rok 2024 stanowi prawo miejscowe i  została opublikowana w Dzienniku Urzędowym 

Województwa Warmińsko – Mazurskiego. Ponadto wszystkie podjęte uchwały zostały 

umieszczone na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Jezioranach. 

Wydano 45 zarządzeń zewnętrznych oraz 2 zarządzenia wewnętrzne. Przez ten czas odbyłem 

liczne spotkania z mieszkańcami Gminy Jeziorany w sprawach dróg, mieszkań, zaległości 

podatkowych. 31.07.2024 r. – uczestniczyłem w Obchodach Święta Policji. 04.08.2024 r. 
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odbył się XXXIX Przegląd Kapel i Zespołów Śpiewaczych w Jezioranach, w którym wzięło 

udział 12 zespołów śpiewaczych, 2 solistów oraz 2 kapele. Uroczystość odbyła się pod 

patronatem Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego przy współfinansowaniu Gminy 

Jeziorany, Wojewody Warmińsko – Mazurskiego, Marszałka Województwa i Starosty 

Powiatu Olsztyńskiego. Tutaj z tego miejsca chciałbym podziękować Panu Mateuszowi 

Korwatowi z Galerii Vita Warmia za realizację całego wydarzenia. 17.08.2024 r. tego dnia 

naszą Gminę nawiedził huragan w rodzaju trąby powietrznej. Siła niszcząca była dużo  

i pozostawiła ślady zniszczeń w Sołectwach takich jak: Franknowo, Kramarzewo, Tłokowo, 

Piszewo, Pierwągi i Kikity. Zostały uszkodzone budynki mieszkalne, gospodarcze, wiaty oraz 

uprawy rolne oraz drogi gminne i powiatowe. Na szczęście żywioł nie spowodował strat 

wśród ludzi. 13 rodzin zostało poszkodowanych, którym pomocy udzieliły służby ratownicze: 

Państwowa Straż Pożarna w Biskupcu, Ochotnicze Straże Pożarne z Gminy Jeziorany  

i Kolno. Dziękuję z tego miejsca za pomoc i za zaangażowanie Panu Jackowi Ciborskiemu 

Przewodniczącemu Rady Miejskiej oraz Panu Mariuszowi Szutkowskiemu Komendantowi 

OSP, pracownikom Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, strażakom ochotnikom wraz  

z Panem Andrzejem Kowalczykiem, pracownikom ZWiK oraz Urzędu Miejskiego. 

02.09.2024 r. – uczestniczyłem w uroczystym rozpoczęciu roku szkolnego w Szkołach  

i Przedszkolach na terenie Gminy Jeziorany. 04.09.2024 r. – spotkanie z Dyrektorem 

Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie Olsztyn w sprawie istniejącego od 10 lat 

problemu zalewania pół oraz posesji naszych mieszkańców w Studziance oraz w Tłokowie. 

6.09.2024 r. podpisałem umowę z Biurem Architektoniczno – Urbanistycznym BDK  

w sprawie sporządzenia planu ogólnego Gminy Jeziorany. 08.09.2024 r. odbyły się Dożynki 

Gminno – Parafialne. Z tego miejsca chciałbym podziękować uczestnikom uroczystości, 

wszystkim mieszkańcom, rolnikom, sołtysom, radnym, a w szczególności tym, którzy wzięli 

czynny udział w organizacji uroczystości Święta Plonów. 09.09.2024 r. odbyła się wizja 

lokalna na inwestycji „Poprawa bezpieczeństwa i środowiska mieszkańców Gminy Jeziorany 

poprzez budowę budynku remizy OSP”. 10.09.2024 r. uczestniczyłem w II Warmińskim 

Forum Gospodarczym Szlaku Świętej Warmii w Lidzbarku Warmińskim. 11.09.2024 r. – 

uczestniczyłem w Zebraniu wiejskim Sołectwa Tłokowo w sprawie odwołania członka rady 

sołeckiej. Tego samego dnia uczestniczyłem też w wyborach uzupełniających sołtysa 

sołectwa Zerbuń. 15.09.2024 r. uczestniczyłem w Dożynkach Wojewódzkich w Olsztynku. 

Nasza Gmina była reprezentowana przez Sołectwo Krokowo. Dziękuję za zaangażowanie 

Sołtysowi Panu Andrzejowi Michalakowi, mieszkańcom oraz Zespołowi Jezioranie za czynny 

udział w tym wydarzeniu. Tego samego dnia też uczestniczyłem w Dożynkach Parafialnych 

we Franknowie. 17.09.2024 r. spotkanie z 4 Warmińsko – Mazurską Brygadą Obrony 

Terytorialnej w sprawie wzajemnej współpracy i organizacji obchodów Dnia Niepodległości. 

17.09.2024 r. uczestniczyłem w zebraniu wiejskim Sołectwa Studzianka w sprawach 

dotyczących sołectwa. W ostatni weekend przez południe Polski przeszła powódź, która 

dotknęła mieszkańców tego regionu, niszcząc wiele domostw i powodując wiele strat. Po raz 

kolejny nasi mieszkańcy pokazali swoją wrażliwość i współczucie na takie zdarzenia.  

W wielu miejscach na terenie Gminy odbywają się zbiórki dla powodzian. Dziękuje wam za 

działania podejmowane wobec ludzi, którzy tego potrzebują najbardziej. Dziękuję.” 

 

Przewodniczący Rady: „Dziękuję. Przejdźmy do 4 punktu dzisiejszej Sesji, to są wolne 

wnioski i zapytania.“ 
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Ad. 4. Wolne wnioski i zapytania. 

 

Przewodniczący Rady: „Ja mam 1 pytanie do Pana Burmistrza odnośnie tych osób, które 

zostały poszkodowane, czy już wypłacono im środki, czy umożliwiono im naprawę i na jakim 

etapie jesteśmy.” 

 

Pani Katarzyna Nowakowska – Zastępca Burmistrza: „Jeśli chodzi o wnioski, które 

wpłynęły do MOPS-u, już zostały wypłacone wszystkie przyznane środki. Czekamy na 

decyzję od Wojewody i od Marszałka. Jeden wniosek został skierowany do Marszałka. Są 

również straty, jak Pan Przewodniczący wie i Państwo wszyscy tu zgromadzeni wiecie, że 

straty są w gospodarstwach rolnych w uprawach, te wnioski zostały wysłane do Wojewody  

i czekamy na ich rozpatrzenie.” 

 

Przewodniczący Rady : „Dziękuję, czy ktoś jeszcze?” 

 

Radny Stanisław Kawecki: „Jakie wysokości środki popłynęły z MOPS-u? Nie wiem, na 

osobę, na rodzinę? Jakie środki wpłyną od Wojewody i od Marszałka?” 

 

Zastępca Burmistrza: „Trudno jest powiedzieć jakie napłyną, bo my je nie rozpatrujemy. 

Natomiast jeśli chodzi o Marszałka, my ubiegaliśmy się o 4 000 zł dla jednej z naszych 

mieszkanek, która, to jest ważne nie prowadzi gospodarstwa rolnego, tam były największe 

straty i posesja cała nie była ubezpieczona i ten wniosek wysłaliśmy do Marszałka 

Województwa. Jeżeli chodzi o MOPS, to każdy wniosek był indywidualnie rozpatrywany 

według potrzeb i naszych możliwości, więc to były zindywidualizowane kwoty.” 

 

Radny Stanisław Kawecki: „Wiata w Kikitach.” 

 

Zastępca Burmistrza: „Wiata w Kikitach, to mienie Gminy. Wiata była ubezpieczona, jak 

całe mienie gminne i tam trwa procedura postępowania odszkodowawczego poprzez 

ubezpieczyciela.” 

 

Przewodniczący Rady: „Ja bym chciał dodać, że Pan Burmistrz powołał Komisję, która 

szacowała straty bardzo sprawnie i szybko przystąpiła do szacowania i chyba po 3-4 dniach 

tam były protokoły tych zniszczeń przeprowadzone. Z naszej strony to było szybkie działanie, 

Pani Wice Burmistrz podjęła kontakt z Wojewodą w celu pozyskania dodatkowych środków.” 

 

Zastępca Burmistrza: „Odbyło się to nawet sprawnie, ale należą się też podziękowania  

w takich sytuacjach, która nas dotknęła mieszkańców, takie podziękowania należą się 

mieszkańcom, którzy nie przeszli obojętnie i pomagali swoim sąsiadom i rodzinom, bo tutaj 

też z ich strony należą się ukłony i podziękowania. Nasi strażacy, nie nasi również pomagali, 

jak mogli. Proszę mi uwierzyć mieli naprawdę pełne ręce pracy.” 

 

Radny Sławomir Teresiński: „Panie z Franknowa ciastka sprzedawały na ryneczku.” 

 

Zastępca Burmistrza: „Najważniejsze przy tych wszystkich stratach, że żaden z naszych 

mieszkańców nie ucierpiał na zdrowiu i życiu i z tego należy się cieszyć.” 

 

Przewodniczący Rady: „Jest to żywioł, na który nie mamy wpływu.” 
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Zastępca Burmistrza: „Proszę Państwa możemy się spodziewać przy zmianie klimatu, że 

takie sytuację będą się powtarzały.” 

 

Przewodniczący Rady: „Ja mam jeszcze jedno pytanie odnośnie świetlicy w Kiersztanowie. 

Mieszkańcy zaczepili mnie i prosili o interwencję. Została ta świetlica postawiona  

i wyremontowana, ale wokół rosną krzaki i zarośla. Jakby była możliwość obkoszenia tego  

i wycięcia krzaków. Z tego co się orientuje nawet w fundamentach zaczęły rosnąć, a to jest 

nowo postawiony budynek.” 

 

Burmistrz Jezioran: „Tak była Pani Sołtys u mnie w tej sprawie i z tego, co wiem w środę 

będziemy działać.” 

 

Przewodniczący Rady: „Ja mam jeszcze jedno pytanie do Pana Pawła Cybulskiego. 

Mieszkańcy rozmawiając ze mną sugerowali, że śmieciarki, które zbierają nieczystości  

z naszej Gminy, w niektóre miejsca nie docierają 2 miesiące. Ludzie mówią, że płacą za 

wywóz śmieci i informowali, że nie są wywożone, jaka jest tego przyczyna?” 

 

Pan Paweł Cybulski – Prezes ZWiK: „Na dzień dzisiejszy powiem tak, że nasze śmieciarki są 

na wykończeniu. Staramy się rozpisać przetarg na zakup nowych śmieciarek. Borykamy się, 

są opóźnienia.” 

 

Przewodniczący Rady: „2 miesiące, to jest jednak duża różnica.” 

 

Pan Paweł Cybulski – Prezes ZWiK: „Na bieżąco wszystkie rzeczy, gdzie śmieciarka nie 

dotarła wszystkie nieporozumienia są wyjaśniane. Na dzień dzisiejszy nie ma takiego 

problemu, żeby śmieci nie były odebrane. Są opóźnione, ale są odebrane.” 

 

Przewodniczący Rady: „2 miesiące, to duże opóźnienie.” 

 

Pan Paweł Cybulski – Prezes ZWiK: „Na dzień dzisiejszy jest to powyjaśniane.” 

 

Radny Stanisław Kawecki: „Czeka nas zakup nowych śmieciarek?” 

 

Pan Paweł Cybulski – Prezes ZWiK: „Niestety tak.” 

 

Radny Stanisław Kawecki: „To się będzie wiązało ze środkami unijnymi?” 

 

Pan Paweł Cybulski – Prezes ZWiK: „Na dzień dzisiejszy nie ma środków zewnętrznych, 

musimy sobie poradzić sami. Zobaczymy jak odbędzie się przetarg. Próbujemy doprowadzić 

do przetargu na zakup 2 śmieciarek.” 

 

Radny Stanisław Kawecki: „To byłby taki sam układ, jak był duża śmieciarka i mała?” 

 

Pan Paweł Cybulski – Prezes ZWiK: „2 duże i średnia. Z małą jest problem na dzień 

dzisiejszy. Czas dostarczenia, to jest około pół roku, nie możemy sobie na to pozwolić.” 

 

Radna Grażyna Jacyna: „Ja mam pytanie jeszcze odnośnie tego huraganu itp. tam była 

rozmowa o plandekach, które były użyte na zabezpieczenie dachów. Niestety nie mogłam być 

na Komisji, która była, ale było powiedziane na tej Komisji, że te plandeki mamy sobie  

w razie czego zabezpieczyć z funduszów sołeckich, tak?” 
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Zastępca Burmistrza: „Była taka propozycja przewidując, że mogą zdarzyć się takie sytuacje, 

do 30 września Sołtysi wraz z mieszkańcami dają propozycje podziału tego funduszu na 2025 

rok. Tak, taka propozycja padła, aby każde Sołectwo rozpatrzyło taką potrzebę. Wygląda to  

w praktyce średnio, nie wszyscy zrozumieli potrzebę i powagę sytuacji.” 

 

Radna Grażyna Jacyna: „Ja bym powiedziała, że ze względów technicznych, bo to nie jest 

do końca, moim zdaniem możliwe, bo jeżeli to będzie na stanie Sołectwa, to Sołtys musi to 

mieć pod swoją jurysdykcją. A co w przypadku, jak wydarzy się kataklizm i będzie taka 

potrzeba, a Sołtysa nie ma. Sołtys jest na urlopie, w szpitali, go nie ma. Moim zdaniem 

powinno to być na ZWiK, tam gdzie Centrum Zarządzania Kryzysowego wyznaczy miejsce.” 

 

Radny Sławomir Teresiński: „Najlepiej w remizach.” 

 

Radna Grażyna Jacyna: „Czy w remizach, w takich miejscach, gdzie zawsze byłoby 

dostępne, bo Sołtys nie ma takiej konieczności, że jest dostępny zawsze.” 

 

Radny Sławomir Teresiński: „Nawet gdybym był Sołtysem, to bym przekazał do OSP, bo 

oni z tego korzystają, a nie Sołtys.” 

 

Zastępca Burmistrza: „Propozycja kupna, była propozycją, co do finansowania. Nie było 

określone, gdzie one mają być fizycznie te plandeki. Jeżeli Sołectwa przychylą się do naszej 

prośby, to wtedy ustalimy, w którym miejscu one będą złożone. Tak, aby postarać się nie 

obarczać Sołtysa.” 

 

Radna Grażyna Jacyna: „Ale teraz jedne Sołectwa kupić inne nie. Drugie pytanie moje 

dotyczy, Pan Burmistrz powiedział, że był na wizji lokalnej remizy strażackiej i tutaj pytanie, 

jak tam wygląda sytuacja. Kiedy nastąpi odbiór, czy nastąpi odbiór?” 

 

Pan Piotr Weraksa – Kierownik Ref. Budownictwa: „To ja się wypowiem, byłem na remizie 

odbioru końcowego nie ma i Nadzór Budowlany nie przyjedzie do nas i nie wyda protokoły 

na użytkowanie, do tego czasu nie może być odbioru końcowego. Zgodnie z umową, która 

została zawarta z wykonawcą.” 

 

Radna Grażyna Jacyna: „A tam są jeszcze jakieś rzeczy do uzgodnienia?” 

 

Pan Piotr Weraksa – Kierownik Ref. Budownictwa: „W trakcie takich wstępnych kontroli 

parę rzeczy zostało wskazanych np. jedne z drzwi nie mogą się otworzyć do końca, bo 

blokuje je ściana i wykonawca ma wymienić te drzwi. Też ma wykonać cokoliki w sali 

głównej w garażu. Ponieważ były wykonane posadzki na równi z murem okalającym  

i w przypadku mycia, czy czegokolwiek cała ściana byłaby zachlapana. Beli też były w takim 

stanie, że wyglądały jakby były niedomalowane. Było co zrobić, zanim ten odbiór końcowy 

będzie możliwy, ale najpierw muszą być dokumenty przygotowane i zgłoszona gotowość do 

odbioru, a dopiero potem wyznaczony termin na odbiór. Taka jest procedura związana  

z odbiorem.” 

 

Radna Grażyna Jacyna: „Jeszcze jedno pytanie, stwierdzenie, to o czym rozmawialiśmy na 

Komisji nie dokończyliśmy tematu odnośnie dojazdów, bo był tutaj problem przez moment  

z opiekunkami, ale już się pojawiły w autobusach, już są.” 
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Zastępca Burmistrza: „Tak, tydzień czasu nie mieliśmy opiekunek, ponieważ przewoźnik 

postawił nas troszeczkę przed faktem dokonanym. Nie informując nas wcześniej, 

powzięliśmy od osób trzecich informacje, tuż przed rozpoczęciem roku szkolnego, że nie 

będzie świadczył transportu wraz z opieką dla dzieci podczas tego transportu. Musieliśmy 

zapewnić te opiekunki, tydzień czasu nie było tej opieki. Później zapewniliśmy tą opiekę, 

dzieci mają opiekę, funkcjonuje to wszystko normalnie, prawidłowo tak, jak powinno być.” 

 

Radna Grażyna Jacyna: „Za opiekunki płaci Gmina, czy przewoźnik?” 

 

Zastępca Burmistrza: „Nie, przewoźnik absolutnie w umowie nie miał tej opieki miał tylko 

transport mimo to realizował ponad rok czasu ten transport wraz z opieką. Nie pofatygował 

się nas poinformować, że zaniecha tej opieki. Dlatego podjęliśmy starania o to, żeby jak 

najszybciej zapewnić tą opiekę. Wszystko funkcjonuje w tej chwili w porządku, normalnie,  

w ramach wolontariatu, a 2 osoby są zatrudnione na umowa zlecenie.” 

 

Radny Stanisław Kawecki: „Nastąpiła zmiana stosunku dowozu dzieci do szkoły, bo 

wcześniej to były dowozy szkolne.” 

 

Burmistrz Jezioran: „Nie, to był transport publiczny, umowa jest chyba od 2022 roku od 

grudnia, ta umowa nie została zmieniona.” 

 

Radny Stanisław Kawecki: „Na pewno od 2022 roku nie jeździły samochody z napisem JZ 

poszczególne linie, to były dowozy dedykowane dla szkoły. Od 1 stycznia nastąpiła forma, 

żeby Gmina nie musiała płacić i za dowozy szkolne i za transport wewnątrz gminny, bo 

podejrzewam, że z tego wynikała. Rozmawiałem z przewoźnikiem, postanowił wydać 

określoną kwotę, to go kosztowało około 100 000 zł utrzymanie opiekunek przez te kilka 

miesięcy.” 

 

Burmistrz Jezioran: „Nie kilka, półtora roku.” 

 

Radny Stanisław Kawecki: „I jeśli się nie mylę, pamięcią sięgniemy do decyzji, które 

podejmowaliśmy w Radzie, to zmiana sposobu na komunikację publiczną nastąpiła 1 stycznia 

2024 roku.” 

 

Burmistrz Jezioran: „Nie, po Sesji zapraszam do siebie na górę pokażę umowę.” 

 

Radny Stanisław Kawecki: „Rzecz, o której się dowiedziałem na Komisji, wypowiedzenie 

umów na transport publiczny. Powiem szczerze, troszkę mnie ta informacja zelektryzowała. 

Chciałbym się dowiedzieć jaka jest przyczyna, bo tak, jak Pani mówiła umowa się nie 

zakończyła, tylko została wypowiedziana. Jaka jest przyczyna tego?” 

 

Zastępca Burmistrza: „Już Panu odpowiadam, po pierwsze dotychczasowemu 

przewoźnikowi została ograniczona ilość wozokilometrów do czego nas upoważniała 

obustronnie zawarta umowa. Mogliśmy obniżyć ilość wozokilometrów w ramach tej umowy 

o 50%. W związku z czym dotychczasowy przewoźnik nie będzie realizował linii JZ. 

Pozostaje mu od 1 października pozostaje mu realizacja linii 540 Jeziorany – Olsztyn. 

Jednocześnie została wypowiedziana na całą wykonywaną usługę transportu publicznego, 

również 540 z dniem 31 grudnia.” 

 

Radny Stanisław Kawecki: „Ale z jakich powodów?” 
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Zastępca Burmistrza: „Z jakich powodów? W związku z tym, że mamy taką możliwość 

wypowiedzenia, a ta jakość usług nie należała do najwyższych. Pojawiały się już dużo 

wcześniej skargi i w związku z tym, że ta realizacja opieki podczas transportu dla 

najmłodszych została zaniechana, a Gmina nie może sobie pozwolić na dodatkowe koszty  

z tym związane, bo umowa obowiązywałaby, ale teraz nie chcę, obowiązywałaby do 2027. 

Nie możemy sobie pozwolić na dodatkowe koszty z zatrudnieniem opiekunek przez ten czas. 

W związku z czym zrezygnowaliśmy z realizowania umowy przez operatora na liniach 

głównie szkolnych JZ.” 

 

Radny Stanisław Kawecki: „Nie tylko na liniach szkolnych JZ, ale i 540. A umowy na liniach 

511 też są wypowiedziane?” 

 

Zastępca Burmistrza: „Naszymi liniami, które realizuje dotychczasowy przewoźnik jest linia 

540 i wszystkie JZ, te które realizują dowozy dzieci do szkół.” 

 

Radny Stanisław Kawecki: „My dokładamy swoje pieniądze do linii 511.” 

 

Zastępca Burmistrza: „Tak, ale te realizuje inny przewoźnik. Tutaj na zasadzie porozumień 

między gminami. Ten transport Dobre Miasto – Jeziorany, czy Jeziorany – Biskupiec są 

realizowane przez innego przewoźnika i nie dotyczą tej wypowiedzianej umowy.” 

 

Radny Stanisław Kawecki: „Mieliśmy swego czasu taki problem z dowozem dzieci do szkoły 

przez inną firmę, gdzie działy się rzeczy takie, że autobus z dziećmi brakuje paliwa i kierowca 

dzwoni do właściciela, ten przyjeżdża i samochodem osobowym holuje autobus z dziećmi. 

Jedzie ulicami Jezioran odlatuje rura wydechowa. Jedzie z dziećmi psuje się samochód znowu 

jest holowany samochodem osobowym. Było ileś monitów do poprzedniego Pana Burmistrza, 

żeby z tą sytuacją coś zrobił zanim się coś z dziećmi stanie. Pan Burmistrz rozwiązał z tą 

firmą umowę i wynajął firmę, która do tej pory dowozi dzieci. Ja boje się, że bardzo łatwo 

jest poukładane rzeczy zburzyć i wejść w przewozy ze stawkami takimi, jak ma ta firma inna 

np. w Barczewie, czy innych gminach. Przyglądałem się w Gminie Giżycko, gdzie miejscowi 

przewoźnicy troszkę walczą właśnie z tą firmą, która swoich usług nie wykonuje dobrze, 

która burzy cały rynek. Kawałek temu mieliśmy w Jezioranach przewoźnika, który zbudował 

dość dużą firmę przewozową na linii Jeziorany – Olsztyn, ale okazało się, że wozi tylko 

wtedy, kiedy jest pełne obłożenie autobusu. W sobotę i niedzielę, wtedy dojazdu do Olsztyna 

nie było, a ceny były windowane dość szybko w górę. Był moment, że cena biletu Jeziorany – 

Olsztyn kosztowała 8 zł. Póki nie pojawiła się konkurencja z Dobrego Miasta, wtedy cena 

spadła do 4 złotych. Teraz o ile pamiętam bilet do Olsztyna jest w granicach 5-6 złotych. Po 

iluś latach cena jest niższa niż mieliśmy wcześniej. Sądzę, że tego typu działaniami szybko 

możemy do tego, że jakość taboru przewożącego dzieci będzie taka, jaką już ćwiczyliśmy,  

a cena biletu do Olsztyna będzie jak np. firma, która wozi ludzi z Barczewa. U nas stawka za 

km jest niska, natomiast Barczewo, czy inne gminy jest to stawka dochodząca do 11 zł za km. 

Możemy bardzo szybko przyzwoite rzeczy poukładane zburzyć.” 

 

Burmistrz Jezioran: „Nie wiem, czy Pan, Panie Stanisławie słyszał, jak Pan Krzysztof od 

transportu mówił, że warunki się nie zmienią i stawki też się nie zmienią, to co jest zostaje na 

tym samym poziomie. Czemu będzie zabrana linia 540 z tego względu, że linie JZ nie są 

liniami dochodowymi. One wychodzą można powiedzieć, że na zero. Linia dochodowa, to 

jest linia 540. Teraz jak my weźmiemy nowego przewoźnika, nie wiem kto to będzie do 

końca będzie jeździł na linii JZ, on przez te 3 miesiące powinien wyjść na zero. Dlatego 
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wypowiedzieliśmy też umowę linii 540, że przykładowo wygrał ten sam przewoźnik został na 

linii 540 miał z czego dołożyć do linii JZ. Stawki się nie zmienią, a powiem więcej, że może 

będzie tak, że te autobusy, które jeżdżą na linii 540, bo jest to wynajem tylko, są 

wynajmowane przez Pana Skibla, prawdopodobnie te autobusy będą jeździły te same. Żeby 

była sprawa jasna, nie będą na druty poskręcane.” 

 

Wiceprzewodniczący Rady: „Czy oferta w przetargu będzie obowiązywała w pakiecie JZ  

i 540?” 

 

Burmistrz Jezioran: „Przepraszam, że wejdę w słowo. Z dnia na dzień możemy 

wypowiedzieć umowę 50%, czyli linię JZ. Wszystkie linie JZ, to jest 50%. Na tą chwilę 

możemy to zrobić już. Tutaj też jeżeli będzie nowy przewoźnik, będzie na pewno, to też  

w tych samych pieniądzach, które płacimy będą 4 opiekunki, żeby to było jasne. My jako 

Gmina nie będzie ponosić z tego tytułu dodatkowych kosztów.” 

 

Wiceprzewodniczący Rady: „Chodziło mi o to, że oferty nowego przetargu, to będą obie te 

części dowozowe będą w pakiecie.” 

 

Burmistrz Jezioran: „Tak.” 

 

Wiceprzewodniczący Rady: „Nie osobnych przewoźników, żeby tu dołożyć, żeby się 

bilansowało.” 

 

Burmistrz Jezioran: „Tak. Dokładnie tak.” 

 

Radna Grażyna Jacyna: „Trasa JZ będzie wypowiedziana od 1 października? Czyli nowy 

przewoźnik ma być wyłoniony w drodze przetargu?” 

 

Zastępca Burmistrza: „Nie, tutaj nie. Tutaj korzystamy z zapisów w umowie o obniżenie 

50% wozokilometrów. Tutaj możemy dokonać zamówienia z wolnej ręki. Mówimy  

o przetargu na wszystkie linie 540 i JZ, czyli na organizację całego transportu publicznego od 

nowego roku, to będzie objęte przetargiem.” 

 

Radna Grażyna Jacyna: „Czyli na październik, listopad i grudzień będzie przewoźnik 

wyłoniony przez Gminę. Nie będzie przerw w dowozach dzieci.” 

 

Zastępca Burmistrza: „Nie i rozkłady jazdy nie będą ulegały zmianom od 1 października.” 

 

Radny Stanisław Kawecki: „Muszą ulec zmianie, skoro będzie połowa kursów. Skoro 

zmniejsza się o 50%.” 

 

Burmistrz Jezioran: „Panie Stanisławie, 100% to jest linia 540 i linia JZ. 50% to jest cała 

linia JZ, rozumie Pan, czyli to, co jest, to zostaje. Tyle samo będzie kierowców plus  

4 opiekunki.” 

 

Przewodniczący Rady: „Proszę Państwa dajmy zabrać głos Panu Kierownikowi Posterunku  

w Jezioranach. Proszę Panie Michale kilka słów.” 

 

Pan Michał Rolikowski – Kierownik Posterunku Policji w Jezioranach: „Witam jeszcze raz 

serdecznie. Objąłem stanowisko, jak już Pan Burmistrz powiedział wcześniej 1 sierpnia 2024 
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roku. Na tą chwilę nam się dobrze układa współpraca z Urzędem Miasta. Mamy tylko jedną 

taką małą bolączkę. Panie Burmistrzu bolączką jest ten nieszczęsny nasz monitoring, który 

zaczyna działać po swojemu, a bardzo, bardzo jest nam pomocny. Praktycznie wszystkie 

zdarzenia kryminalne, które się zadzieją, ale których jest bardzo, bardzo mało 3 – 4  

w miesiącu jesteśmy w stanie dzięki temu monitoringowi zlokalizować i potwierdzić 

tożsamość sprawcy. Z tym się wiąże moje pytanie, kiedy nowa firma wdroży plan włączenia 

wszystkich kamer.” 

 

Burmistrz Jezioran: „Panie Kierowniku w ciągu miesiąca. Firma się zajęła monitoringiem  

i systematycznie kamera po kamerze przegląda wszystkie punkty, które mamy na mieście  

i będą podłączać do rejestratora.” 

 

Pan Michał Rolikowski – Kierownik Posterunku Policji w Jezioranach: „Jak mieliśmy 

podgląd u siebie na Posterunku w Jezioranach, tak tydzień temu ten podgląd zniknął.” 

 

Zastępca Burmistrz: „To może ja powiem, sieć internetowa, która u nas istnieje, u nas  

w mieście została umową cesji przekazana na inną firmę. Nowa firma dokonywała prac 

konserwacyjnych i jednocześnie sprawdzała jak wygląda ta sieć i podczas tych działań, po 

odłączeniu, bo odłączała niektóre przyłącza, switche, czy jak to się nazywa fachowo, nie 

wiedząc o tym, że mamy taką sieć monitoringu. W wyniku tego doszło do zakłócenia 

większości kamer monitorowania tych naszych miejsc w mieście, ale porozumieliśmy się  

z nimi, oni wiedzą o problemie, bo od razu zareagowaliśmy, że straciliśmy w ogóle te 

pozostałe kamery i są na etapie takim, że włączają po kolei każdą kamerę. Doszliśmy też do 

porozumienia, że zostaną 3 czy 4 kamery nie monitorują tak naprawdę nic, więc zmienimy 

ich położenie, lokalizację, żeby, zresztą wskazane przez Pana Kierownika, za co dziękuję, 

żeby przynosiło to swoje efekty.” 

 

Radny Sławomir Teresiński: „Ten zakręt przy kaplicy, gdzie przejście dla pieszych.” 

 

Zastępca Burmistrza: „Tak, zostało to też.” 

 

Pan Michał Rolikowski – Kierownik Posterunku Policji w Jezioranach: „Tak, zostało to też 

ujęte.” 

 

Radny Andrzej Tamkun: „Jak mogę zapytać, jakie to są te miejsca docelowe, te przeniesienie 

tych kamer?” 

 

Pan Michał Rolikowski – Kierownik Posterunku Policji w Jezioranach: „Szczególnie 

chodzi nam o ten nowy park, który powstał. Tam dochodzi do dużej ilości zniszczeń. Wiemy 

pewnie wszyscy, że tam młodzież się gromadzi. Jeżeli jest patrol w Jezioranach, to on 

wszystko robi, żeby tam podjechać i zobaczyć, co tam się dzieje. Niestety jak każda firma, tak 

i policja boryka się z ilością wolnych wakatów, ale od 15 listopada zostaniemy 1 osobą 

wzmocnieni, co pozwoli nam, aby patrol był rano i patrol był do 22 godziny, tutaj  

w Jezioranach na miejscu, który by obsługiwał. Na tą chwilę mamy tylko 1 patrol.” 

 

Zastępca Burmistrza: „Niemniej jednak z tego miejsca chciałabym w imieniu Pana 

Burmistrza i swoim podziękować za reakcję i zwiększony monitoring przejazdów przez 

Potryty. Chodzi o ten cięższy sprzęt. Dziękujemy serdecznie.” 
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Pan Michał Rolikowski – Kierownik Posterunku Policji w Jezioranach: „Wczoraj był 

patrol.” 

 

Zastępca Burmistrza: „Tak wiemy, od razu mieszkańcy nas informują.” 

 

Pan Michał Rolikowski – Kierownik Posterunku Policji w Jezioranach: „Ruch w Potrytach 

zamarł.” 

 

Zastępca Burmistrza: „Tak i to skutecznie.” 

 

Radna Grażyna Jacyna: „To ja mam taką prośbę, aby ten ruch ciężarowy zamarł też we 

Franknowie, bo też się pojawił problem. Sama jestem świadkiem tego, że przejeżdżają tam 

ciężarówki ze żwirem, które nie mają zezwolenia, bo już pytałam Pana Burmistrza. Mówił, że 

nie ma takiego zezwolenia.” 

 

Pan Michał Rolikowski – Kierownik Posterunku Policji w Jezioranach: „Może ja 

odpowiem, część może uzyskać tutaj z Gminy pozwolenie na przejazd drogą do Potryt  

i Franknowa, ale część kierowców dostaje zezwolenie odnośnie dróg powiatowych i tam 

bodajże 12 samochodów ciężarowych takie zezwolenie ma na poruszanie się tą drogą.” 

 

Zastępca Burmistrza: „Czyli to powiat wydaje.” 

 

Radna Grażyna Jacyna: „Ja mówię o drodze gminnej, bo tutaj ustaliliśmy z Panem 

Burmistrzem, że to droga gminna.” 

 

Pan Michał Rolikowski – Kierownik Posterunku Policji w Jezioranach: „Wiem, że na 

drodze gminnej 2 samochody mają zezwolenia.” 

 

Radna Grażyna Jacyna: „Nie będę wymieniać nazwy, ale śmieciarka konkurencyjnej firmy 

nie obsługująca naszego terenu pojawia się często na Franknowie, którą ja widuje.” 

 

Pan Michał Rolikowski – Kierownik Posterunku Policji w Jezioranach: „Jest Pani pierwszą 

osobą, która mówi, że we Franknowie jest taki problem.” 

Zastępca Burmistrza: „Pan Kierownik powziął informację i na pewno się tym zajmie.” 

 

Radna Grażyna Jacyna: „Jest problem i między innymi ta droga, która jest naprawiana jest 

niszczona przez te ciężarówki.” 

 

Radny Józef Kaniuga: „Mam pytanie, czy też trzeba mieć pozwolenie na wywóz z pola 

balotów? Własny transport, z własnego pola, własnych balotów.” 

 

Burmistrz Jezioran: „Jeżeli samochód jest zarejestrowany na gospodarstwo rolne, to można.” 

 

Radny Stanisław Kawecki: „Sprawa jest bardzo prosta, stoi znak na drodze z ograniczeniem 

do 15 ton pod tym jeśli jest tabliczka z wyłączeniem tej grupy nie dotyczy, to tak jest. Teraz 

jest masowy transport ze zbożem, co obserwuję na drodze 593 z Lutr w stronę Jezioran. 

Wieczorem jak się jest w pobliżu Kikit słychać samochód ciężarowy het, het przed Kikitami, 

jak to się wszystko tłucze, póki nie dojedzie do przyzwoitego asfaltu od plaży i Ośrodka  

w Kikitach. Tam jest potrzeba jak najszybciej położyć to, co było planowane i dogadane  

z Zarządem Dróg Wojewódzkich, nowej nawierzchni w miejscowości Kikity. Na ten rok 
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bodajże było planowane położenie nowej nawierzchni. Nie wiem jak tam Drogi Wojewódzkie 

z tym wyglądają. Podejrzewam, że będziemy musieli uchwalić tak, jak to było w Olszewniku, 

czy w innych miejscowościach swój udział własny. W Olszewniku Gminę kosztowało 

200 000 zł, żeby został położony nowy chodnik i została położona nowa nawierzchnia.” 

 

Przewodniczący Rady: „My w Olszewniku finansowaliśmy projektowanie, nie wykonanie. 

Zarząd Dróg Wojewódzkich teraz robi takie myki, że do wszystkich inwestycji, które oni tam 

realizują, chcą wkładu gminy. Starostwo Powiatowe wzięliśmy uchwałą dofinasowania 

Powiatu Olsztyńskiego na remont drogi Biesowo do skrzyżowania z Zerbuniem. Miał tam 

być kilometr, a jest 800 metrów. Jest uchwała, można zobaczyć, dofinasowanie na 1 kilometr 

nawierzchni, sam to osobiście sprawdziłem i jest 830 metrów. Gdzieś te 130 metrów zginęło.” 

 

Burmistrz Jezioran: „Panie Przewodniczący jeszcze dodam, że wczoraj byłem na spotkaniu  

u Wojewody. Ma przyjechać w przyszłym tygodniu do nas porozmawiać, bo pytał się jakie 

mamy potrzeby, jeśli chodzi o drogi. Usiądziemy, porozmawiamy i wtedy będziemy 

wiedzieć, dokonamy analizy, które drogi potrzebują tego remontu.” 

 

Przewodniczący Rady: „Takie drogi, jak z Gminą Dywity, do końca Gminy Dywity droga 

jest ładnie zrobiona, gdzie tam jest droga wojewódzka, droga jest zrobiona tam na Gady, do 

Frączek jest zrobiona, a w naszym kierunku idzie zawieszenie zgubić.” 

 

Radny Stanisław Kawecki: „Może by nasi Radni Powiatowi się zmobilizowali i doprowadzili 

do tego, że również wyremontuje się odcinek od Pierwąg przez Piszewo do Żardenik, bo 

będzie jak sytuacja analogiczna Powiat Lidzbarski położył asfalt na odcinku Lidzbark – 

Żegoty do granicy z Powiatem Olsztyńskim. Przez parę lat nic się nie działo na terenie 

Powiatu Olsztyńskiego i Gmina była zmuszona kolejną drogę powiatową przejąć, aby 

doprowadzić do inwestycji.” 

 

Zastępca Burmistrza: „Mam propozycję, aby na następną Sesję zaprosili naszych Radnych 

Powiatowych, żeby usłyszeli oczekiwania, co do dróg powiatowych i myślę, że będzie dobrze 

bezpośrednio się z nimi spotkać.” 

 

Radny Stanisław Kawecki: „Ta droga powiatowa na Lidzbark, to kolejna droga powiatowa 

przejęta przez Gminę ze względu na nieruchawość Powiatu. Droga Polkajmy – Kramarzewo, 

którą Gmina przejęła. Taką drogą jest droga Jeziorany – Miejska Wieś do Zerbunia w stronę 

Biesówka. To była droga powiatowa, która przez szereg lat przez Powiat nie była należycie 

utrzymywana.” 

 

Przewodniczący Rady: „Panie Stanisławie tu chodziło, że dofinansowanie do Powiatu do 

dróg, oni muszą mieć dofinansowania 35%, tego wkładu własnego, a Gmina jeżeli przejmuje, 

to my mamy tylko 15%, tylko że % Powiat brał na swoje barki. Dla nas było to 

korzystniejsze, bo my mamy drogę zrobioną. Jakieś środki my pozyskaliśmy, jakieś środki 

nam dali i droga była. Później koszt utrzymania i będzie tak, że to co jest wyremontowany my 

im przekazujemy z powrotem, bo koszty utrzymania też nie są małe. Naszej Gminy  

w przypadku zrobienia tych dróg, to nie będzie stać.” 

 

Radna Grażyna Jacyna: „W związku z tym, że rozpoczynamy Tydzień z Cittaslow, ja bym 

poprosiła Pana Burmistrza, żeby powtórzył, to co mówił na Komisji, w jakiej wysokości 

pozyskaliśmy przez 5 lat na Gminę z tytułu należności Cittaslow.” 
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Burmistrz Jezioran: „Już odpowiadam, Pan Piotr tutaj sprawdził, że od 2019 roku nasza 

Gmina, jako jedyna gmina, która jest w Cittaslow nie złożyła ani jednego wniosku, czyli 

można powiedzieć przez te 5 lat płaciliśmy składki rzędu 25 000 zł rocznie, to przez 5 lat 

zapłaciliśmy 125 000 zł i nie próbowaliśmy nawet wystąpić o jakieś dofinansowanie. Także 

nie wiem tutaj, co się zadziało. Może nie były potrzebne te środki, nie wiem, ale moim 

zdaniem skoro płacimy składkę, to chociaż powinniśmy spróbować wystąpić o te środki. 

Może Pan Piotr powie więcej, bo rozmawiał z Panią z Cittaslow.” 

 

Pan Piotr Weraksa – Kierownik Ref. Budownictwa: „Rozmawiałem z Panią Marzeną 

Cybulską Pełnomocnikiem Stowarzyszenia Cittaslow. Dowiedziałem się rzeczy dość dziwnej 

dla mnie, bo z całego Stowarzyszenia Cittaslow Gminą, która nie złożyła ani jednej fiszki 

projektowej. Tak jakby Gmina Jeziorany nie miała potrzeb, żeby pozyskać dofinansowania  

w wysokości 85% wysokości kosztów kwalifikowanych. Możemy sobie to wyobrazić każde  

10 mln zł, to 1,5 mln zł wkładu własnego. 3 inwestycje po 500 000 zł można byłoby 

porozkładać. Na listach podstawowych Gminy Jeziorany nie ma i jedyną szansą jest to, że 

znajdzie się ona na listach rezerwowych, ale trzeba to w tempie ekspresowym to robić. Od 

2019 roku do 2024 będą opracowywane dokumenty strategiczne, które miały umożliwić 

pozyskanie dofinansowania z puli pieniędzy z RPO Warmia Mazury pozyskanie 

dofinansowania dla Sieci Miast Cittaslow. Tam wszystkie miasta dawały swoje fiszki, czy 

większe kwoty, czy mniejsze, tu każdy oceniał na ile go stać. Niestety Gmina Jeziorany takich 

fiszek nie złożyła.” 

 

Radny Stanisław Kawecki: „Na jakie cele można przeznaczać te pieniądze z Cittaslow?” 

 

Pan Piotr Weraksa – Kierownik Ref. Budownictwa: „Na różne, na termomodernizację, na 

ciągi pieszo-jezdne. Można nawet na elektromobliność. Ja pracowałem wcześniej  

w Biskupcu, tam była projektowana starówka. Z takimi projektami zostawiłem Biskupiec do 

realizacji.” 

 

Radny Stanisław Kawecki: „Czy tak, jak wcześniej rozmawialiśmy na drogi powiatowe, 

wodociągi, strukturę wodno-kanalizacyjną można środki na to pozyskać?” 

 

Pan Piotr Weraksa – Kierownik Ref. Budownictwa: „Jeżeli to byłoby związane z jakimś 

innym celem tak, jak Pan mówi o wodociągach i kanalizacji i zaopatrzeniu w wodę  

i kanalizację budynku użyteczności publicznej, dla potrzeb społecznych to wykorzystywane, 

to wtedy można było się pokusić., bo tu nie mówimy o sieciach na terenie całej gminy. 

Pieniądze, które były dla rozwoju wodociągów i kanalizacji 2004 – 2007 pieniądze były na 

wodociągi, 2007 – 2013 były na kanalizację. Ten, kto wziął w tym okresie, to duże inwestycje 

porobił.” 

 

Burmistrz Jezioran: „Panie Piotrze, ja mam pytanie, a na remont tego spichlerza, z którym 

mamy problem, czy internatu można byłoby te środki pozyskać?”   

 

Pan Piotr Weraksa – Kierownik Ref. Budownictwa: „Można było, tylko punkty by trzeba 

było określić, bo był projekt dla internatu i ten projekt można było zgłosić w fiszce 

projektowej.” 

 

Zastępca Burmistrza: „Wstępna deklaracja chęci uzyskania dofinasowania.” 
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Pan Piotr Weraksa – Kierownik Ref. Budownictwa: „Zrobienie opisówki, bo to nie było 

dużo roboty. Trzeba było wskazać na co byłby przeznaczony budynek. Dlaczego miałaby być 

inwestycja realizowana.” 

 

Burmistrz Jezioran: „Czyli mamy problem z budynkiem internatu, czy spichlerza można 

było pieniądze z Cittaslow pozyskać, ale nic nie było robione w tym kierunku, tylko 

płaciliśmy tak naprawdę.” 

 

Pan Piotr Weraksa – Kierownik Ref. Budownictwa: „Co było, a co nie było robione, to nie 

mi mówić tutaj, ale prawda jest taka, że można było uzyskać środki na jeden, czy drugi 

projekt uzyskać dofinansowanie i starać się przed wszystkim, bo zawsze się więcej projektuje 

niż realizuje.” 

 

Przewodniczący Rady: „Jeszcze pytanie do Pana Piotra.” 

 

Radny Konrad Kłos: „Aktualnie nadchodzi inwestycja do realizacji w Pierwągach. Niestety 

podczas projektowania tej inwestycji nikt nie ujął wymiany rur, które są azbestowe, które są 

od czasów komunistycznych. To jest zasilanie wody na bloki, czy jest możliwość uzyskania 

dofinansowania ze środków Cittaslow na wymianę tych rur, czy jest to możliwe, czy trzeba 

szukać środków gdzieś indziej?” 

 

Pan Piotr Weraksa – Kierownik Ref. Budownictwa: „Żeby sobie tak trochę zobrazować do 

czego służy Cittaslow, czyli miasta spokojnego życia. Miasta, czyli to co mamy w mieście 

możemy realizować ze środków stowarzyszeniowych.” 

 

Radny Stanisław Kawecki: „Ja tylko powiem, że zastanawiamy się nad środkami z Cittasłow. 

Były pozyskiwane środki z innych funduszy, gdzie Gmina korzystała, a my jako Rada 

uczestniczyliśmy w uchwalaniu tych inwestycji, Gmina korzystała z tych środków, gdzie był 

mały udział własny i środki odpowiadały strategii rozwoju Gminy. Życzę każdej jednej 

władzy, żeby inwestycji w ciągu roku było tyle na przykład na 36 mln zł. Na ten rok przypada 

inwestycji na 25 mln zł. Trzymam kciuki, aby się to udało zrealizować. Mam nadzieję, że do 

tych 30 – 35 mln zł inwestycji rocznie i pozyskania pieniędzy z zewnątrz uda nam się wrócić, 

bo popadamy w mówienie o tym, co było źle zrobione. Każdemu Burmistrzowi i każdej 

Radzie życzę tego, aby tych inwestycji było jak najwięcej i zawsze się trafią ludzie, którzy 

powiedzą, a tutaj źle namalowano pasy na jezdni, a tutaj źle pomalowano słup. Inwestycja 

powstała dużo, dużo taniej niż np. w Gminie Purda, czy w gminach okolicznych.” 

 

Radna Grażyna Jacyna: „Moim zdaniem nie wrócimy do wydatków na inwestycje rzędu  

30 mln zł, ponieważ nie mamy już na wkład własny w tej chwili, bo poprzednio 

przeholowaliśmy.” 

 

Radny Stanisław Kawecki: „Czy widzi Pani jakieś wyjście z tej sytuacji, nie robimy przez 

kilka lat żadnych inwestycji?” 

 

Radna Grażyna Jacyna: „Doskonale Pan wie, jak wygląda nasz budżet w tej chwili. 

Jesteśmy na granicy zadłużania się.” 

 

Radny Andrzej Tamkun: „Musimy też wspomnieć jak cena, taka jakość. Mamy przykład ze 

strażnicą, mamy przykład z obwodnicą. Czas to zweryfikuje. Nie bądźmy tak optymistyczni  

i tak wszystko wyjdzie w praniu, czy te inwestycje grubo milionowe będą ok.” 
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Radny Stanisław Kawecki: „Mieliśmy już taki okres, gdzie inwestycje odbywały się 1, czy 

1,5 inwestycji rocznie, to już ćwiczyliśmy.” 

 

Radny Andrzej Tamkun: „Panie Stanisławie, trzeba się skupić i żeby mieszkańcy mogli 

godnie żyć, a nie, jak to się mówi podnosić tylko daniny dla mieszkańców i to wszystko. Ja 

rozumiem, że można pozyskiwać fundusze, ale żeby pozyskać fundusze musimy mieć na 

wkład własny.” 

 

Radny Stanisław Kawecki: „Prywatyzacja mieszkań z 99% ulgą, to nie jest olbrzymi krok  

w stronę mieszkańców, żeby mogli przejmować nieruchomości.” 

 

Radny Andrzej Tamkun: „Panie Stanisławie, powiem tak, najpierw to trzeba zrobić 

rozeznanie cenowe i jak te lokale wyglądają i czy faktycznie remonty były przeprowadzane, 

bo na dzień dzisiejszy nie jestem w stanie stwierdzić, czy faktycznie te lokale były 

wyremontowane i jakie faktycznie te koszty były.” 

 

Przewodniczący Rady: „Ja bym chciał tylko jeszcze jedną rzecz powiedzieć, co do inwestycji, 

zawsze jest wyznaczony pracownik z Urzędu Miasta, który odpowiada, żeby ta inwestycja 

była na takim, a nie innym poziomie. Ja tu z Panem Burmistrzem rozmawiałem na temat 

obwodnicy i innych. Jeżeli Pani mi mówi, że ona nie była w terenie, nie obserwowała jak to 

wygląda, że na kwitach to bardzo ładnie wygląda, to jest poniżej pasa, bo później za to 

będą… Założenie było dobre, jeżeli osoba, która była za to odpowiedzialna, za nadzór, za 

wykonanie i za wyegzekwowanie od tego co robił, to całkiem by było inaczej. Czy jeszcze 

ktoś z Państwa ma jakieś pytania?” 

 

Radny Andrzej Tamkun: „Jeszcze mam pytanie na temat Komisji Problemowej, która 

zajmowała się sprawą Wodociągów, jak to wygląda?” 

 

Przewodniczący Rady: „Będzie to przedstawione na następnej Sesji, z uwagi na to, że nie ma 

Przewodniczącego i Zastępcy podjąłem taką decyzję, że będzie to omawiane na następnej 

Sesji dogłębnie.” 

 

Radny Andrzej Tamkun: „Jeszcze mam zapytanie, czy ta Komisja problemowa, czy ona 

odbywała się w ciągu tygodnia, czy tylko w wyznaczone dni? Bo jako ja Radny  

w poniedziałek będąc w ZWiK nie było Komisji, bo nie było 2 członków. W środę będąc  

w ZWiK-u otrzymałem informację, że Komisja skończyła działanie i że będą w piątek pisać 

protokół.” 

 

Przewodniczący Rady: „Pani Marcelino, godziny były umawiane?” 

 

Radna Marcelina Górecka: „Tak było umawiane, w poniedziałek miałam ja być na kontroli, 

ale z przyczyn osobistych nie dałam rady i nie było wystarczającej liczby osób i zaczęliśmy 

od wtorku.” 

 

Radny Andrzej Tamkun: „O co mi jeszcze chodzi, jeżeli ja jako Radny dostaję na aplikację, 

że Komisja Problemowa, Komisja Rewizyjna będzie prowadziła jakiś tam przegląd ZWiK  

i w ciągu 1 dnia, czyli w środę dostają papiery i oni już w piątek piszą protokół. Czy to 

faktycznie de facto ma sens? Jeżeli wchodzi jakaś Komisja, to musi to prześledzić na 

spokojnie. To nie zajmuje 2 – 3 godzin, to zajmuje 2 – 3 dni.” 
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Radna Marcelina Górecka: „Ale tyle czasu na to poświęciliśmy, byliśmy tam od godziny  

8 rano do godziny 15.” 

 

Radny Andrzej Tamkun: „Jednego dnia?” 

 

Radna Marcelina Górecka: „Nie, przez 3 dni. Mamy wszystkie dokumenty zgromadzone  

i będą przedstawione w protokole, tam wszystkie daty są podane, od której do której 

pracowaliśmy.” 

 

Radny Stanisław Kawecki: „Chciałem złożyć wniosek, żeby praca Komisji wróciła tak, jak 

było troszkę wcześniej, żeby Komisje odbywały się dzień przed Sesją, wtedy niektóre sprawy 

możemy dokładniej omówić i nie ma presji tego, że za 15 minut jest Sesja. Tak było przez 

całe lata, widzę ogromną chęć do pracy wśród członków Rady. Składam wniosek  

o odbywanie się Komisji dzień przed Sesją.” 

 

Przewodniczący Rady: „Tutaj uważam, że mieliśmy mało podpunktów do realizacji i że  

1,5 godziny powinno wystarczyć, ale nie wystarczyło, następne posiedzenie Rady i Komisji 

będzie wydłużone, że będzie można przedyskutować. Dwa dni, z tego, co się orientowałem 

Radnym nie odpowiada, najwyżej wydłużymy Komisje, to nie ma problemu. Czy jeszcze ktoś 

ma jakieś pytania? Nie widzę. Zamykam posiedzenie V Sesji, dziękuję gościom przybyłym  

i Radnym.”  

 

 

 

        Protokołował                                                             Przewodniczący Rady Miejskiej 

 

  /-/  Łukasz Nitkiewicz                                                                /-/ Jacek Ciborski 


